

RUSIA preparada para la GUERRA

EL MAYOR MISTERIO
DE LA GUERRA

WASHINGTON, 20. UP. — En alta fuente gubernamental se expresó que la crisis de las relaciones ruso-germanas se está convirtiendo rápidamente en el mayor misterio de la guerra, porque no parece haber ninguna justificación económica o política aceptable, para que los nazis den un paso semejante. Se tiene entendido en la opinión general, tanto aquí como en Europa, que Alemania quiere más concesiones económicas de Rusia, pero los peritos asignan a esto un significado relativo en primer término porque Rusia sólo es capaz de producir en grandes cantidades cereales y petróleo, pero aun de estos productos tiene excedentes exportables pequeños y Alemania se vería enfrentada con tremendas difi-

(PASA a la Página DOS)



Conferenciará el Señor Secretario de Hacienda con los dirigentes limonenses

Antes de fin de mes hará una visita a este puerto, atendiendo la invitación que se le hizo recientemente

Como adelantamos hace tiempo, el mes entrante se verifica el Traspaso del Ferrocarril

Ya se están dando los pasos para la organización de las oficinas centrales en la capital. — Pero en este puerto quedarán los talleres principales y también deberá organizarse una oficina

Lejos de perjudicar esa situación a nuestra provincia creemos que le traerá las ventas de todo movimiento nuevo, encaminado a poner en pie de producción a una empresa

El primero de julio comenzarán a operarse los ferrocarriles de esta zona bajo el control de la Compañía Inglesa, terminando la acción de la United Fruit Co., que durante muchos años tuvo en arriendo la empresa inglesa.

Aunque se ha tratado de mantener el mayor sigilo sobre la operación, que re-

viste especial interés para la provincia de Limón, — ya que los ferrocarriles y tranvías terminales, constituyen las principales vías de comunicación nuestras— se sabe que las oficinas de administración se instalarán en la capital pero como hasta el momento, los talleres quedarán en este puerto.

Aquí ha circulado el rumor de que ese cambio de administración va a traducirse en cierre de talleres y oficinas, y traslado de personal, con lo cual se disminuirá la población y se reduciría el movimiento económico.

(PASA a la Página DOS)

Nuestro colaborador, de varios años, don Francisco María Núñez, completo 30 años de diarismo

Justamente se aprecia su labor cultural, según puede verse de los mensajes que él recibió en esa ocasión

En estos días completó 30 años de diarismo nuestro colaborador de varios años, don Francisco María Núñez, quien a la vez ha servido a "Diario de Costa Rica" durante sus 22 años de existencia. Su labor se ha reconocido, justamente, según se puede ver del texto de algunos de los mensajes recibidos en esa ocasión.

Del Presidente del Congreso

"En sus treinta años de labor periodística mi homenaje cariñoso al historiador y al caballero. Abrázalo su amigo, (f) Teodoro Picado".

Del decano de los periodistas

"Quien bien lo estima y aprecia en lo que vale su labor intelectual, deseariale por lo menos treinta años más de periodismo activo para provecho cultural nacional. (f) Fernando Borges".

Del Presidente del Club Rotario

"Sus treinta años representan para la vida de la Patria, más que para Ud., 30 raíces internadas en la conciencia de ella misma, constituidas por la voluntad de su propia grandeza, en frondo-

Muestra el señor Escalante la mayor preocupación por los intereses limonenses

Desde hace algunos días fué invitado al señor secretario de hacienda don Carlos Manuel Escalante, para que visitara esta provincia, a fin de hacer un cambio de impresiones sobre la necesidad de provocar un resurgimiento económico. Mucho se ha hablado sobre el particular, desde hace dos años, pero a nada concreto se ha podido llegar.

El señor Escalante, por uno u otro motivo, ha tenido que aplazar su visita, pero entendemos que ahora está dispuesto a realizarla antes de que termine el mes.

Y es que para entonces ya no vendrá a hacer promesas, como suelen hacer las personas políticas o funcionarios públicos, sino que podrá señalar algunas iniciativas que realizarán el mila-

gro de provocar el resurgimiento económico.

Por ejemplo, la ayuda a la industria del cacao. En este aspecto sólo falta ponernos de acuerdo en cuanto a la fijación del precio mínimo, que algunos señalan en 20 colones quintal y otros elevan a 24. Precisamente, estos detalles, son los que desea discutir con los propios productores de ese grano. Y lo mismo puede decirse del incremento a la industria ganadera. Hay detalles que deben conversarse directamente con los interesados, que tienen la experiencia.

Para los limonenses será muy grato recibir al señor Escalante, que ha mostrado una gran preocupación por los problemas de la provincia y es además, uno de los mejores representativos del actual orden político.

LA PATRIA HA EXPERIMENTADO UNA GRAN PERDIDA CON MOTIVO DEL FALLECIMIENTO DE DON ELADIO PRADO

Y es muy sensible que no se haya manifestado así, al despedir al excelente amigo y mejor servidor de la cultura, en su viaje definitivo. — Pero si faltó la voz oficial y la de las asociaciones culturales y religiosas, a las cuales

fue adicto, el duelo social tuvo gran resonancia



Don ELADIO PRADO SAENZ

Fallecido el 14 de Junio de 1941

"La Voz del Atlántico" no puede silenciar la prematura desaparición del excelente amigo don Eladio Prado Sáenz. Aquí sirvió la gerencia de la sucursal del Banco de Costa Rica, y en ese interín, se preocupó, como buen ciudadano, por los intereses limonenses. Por eso fué electo para servir como regidor del cantón central.

Intelectual destacado, sobre todo como historiador y como poeta. Su labor fué muy intensa. Y deja ricos archivos donde se concreta su paciente investigación de años, acumulando material para nuevos trabajos.

Ha muerto relativamente joven. Cuando podía esperarse mucho de su esfuerzo intelectual.

Buen católico, vivió apartado de los ruidos mundanales y así mismo ha terminado su existencia.

Cuando esperábamos que la iglesia le haría honores de buen servidor en la Metropolitana; cuando eran de la más sincera expresión de oírse las palabras de despedida de la Sociedad de Geografía e Historia y de la Junta Directiva del Banco de Costa Rica, cuya presidencia sirvió algún tiempo, nos encontramos con que nada de eso hubo. Muchos amigos, sí. Mucho sentimiento en todos. Una manifestación de pesar, muy familiar. Y eso vale más. Pero hay que lamentar esa apatía nuestra; ese deseo de ignorar los valores intelec-

(PASA a la pág. DOS)

1941

JUNIO

— 21 —

SABADO

Año VII — Nº 348

Puerto Limón, C. Rica

Mundo Social

En señal de duelo por la muerte del señor don Eladio Prado, suspendió la Municipalidad su sesión ordinaria el martes último

Con motivo del sentido fallecimiento ocurrido en la ciudad de San José, del distinguido caballero don Eladio Prado, fué suspendida en señal de duelo la sesión ordinaria municipal el día 17 de junio presente. Don Eladio Prado fué electo para municipio propietario para el periodo actual y fungió como vicepresidente municipal durante algún tiempo.

La Municipalidad como un homenaje al compañero y amigo desaparecido, suspendió la sesión. Se acordó igualmente comisionar al regidor municipal don Alfredo Cañas para presentar a la familia doliente una manifestación de condolencia, y enviar una corona al cumplirse los nueve días de fallecido el estimable amigo don Eladio

LA VOZ DEL ATLANTICO se une a las manifestaciones de duelo de la Corporación Municipal, haciendo presente a su estimable viuda doña Adriana y a sus hijos, la más sincera expresión de condolencia.

MI ADIOS A LIMON

Sentidos versos publicados en "La Voz del Atlántico" el día 13 de julio de 1940.

Nido de amores, que tejió natura
con los hilos azules de la mar,
y que, en la orilla de la azul llanura,
en belleza y dulzor no tiene par.
Nido que el aura mece, amante y pura,
y que arrullan las aves sin cesar!
Nido de miel, de sin rival dulzura,
que gusta el alma en su quietud impar.
le diste, en tu regazo de diamantes,
la paz del alma, al triste caminante
que hoy te dice: Adios, Adios Limón!
Y al alejarme de tu blando nido,
donde feliz tres años he vivido,
hora, al decirte adios, mi corazón!

Eladio Prado

Puerto Limón, 8 de Julio de 1940

HUMOR

—Un gallego que iba por un camino a pie, vió a un señor que pasaba a caballo, y rendido ya de tanta andar, le suplicó le llevase un rato en ancas, a lo que accedió por compasión; y apenas el gallego se vió montado, le dijo:

—Meu, señor, dígame, cuantu voy ganando?

Un paletó que estaba harto de las demasías de su cara mitad, fué a quejarse ante un juez, y como no tenía mejor explicación, entró añadiendo:

—Señor, vengo sobre mi mujer.

—Pues apeese usted, contestó el juez, que aquí nadie entra a caballo.

la calidad delicada y el gusto distinguido de BUDWEISER son el resultado de 80 años de experiencia en su elaboración.

La popularidad de BUDWEISER fundó la cervecería mayor del mundo.

Como

BUDWEISER

ninguna

LIMON TRADING Co.
DISTRIBUIDORES



COMO ADELANTA . . .

(Viene de la página 1)

que esa versión no es exacta.

Como dejamos dicho, el personal del taller debe mantenerse, la empresa nueva sabe que en esta ciudad está el corazón mismo de las actividades ferrocarrileras y aquí deberá tener el equipo fuerte para las reparaciones. De otra manera hasta tendría que hacer traslados de maquinarias. La United Fruit Co. si es posible que ya no necesite de oficinas en este puerto; pero sí las tendrá que organizar la nueva administración. En ese caso, los cambios, de haberlos, serán de personas; pero siempre se mantendrá la organización principal.

Nosotros pensamos que más bien, ese traspaso vendrá a beneficiar a Limón ya que la nueva administración tendrá que empeñarse en poner la empresa en pie de producción, y para eso hay que mejorarla y mejorar las actividades productivas de la provincia.

LA PATRIA . . .

(VIENE de la Página UNO)

tuales. Muere un general, de los de cornetazo y se le rinden honores pomposos; muere un alto empleado de gobierno que sólo debió su cargo a una pasajera situación política, y sin contar méritos se le tributan honores y se acumulan ditirampos en su elogio. Sólo al intelectual se olvida. Se ignora. Esto es lo que podemos aceptar pasivamente.

Don Eladio era un alto valor costarricense; como ciudadano y como historiador sirvió como los mejores y por tal concepto merecía un mejor tratamiento. Pueda que para algunos no sea esta la mejor oportunidad de consignarlo; pero más que elogios que no necesitaba el extinto, creemos que es justo apuntar la indiferencia con que los centros gubernamentales, religiosos e intelectuales, han visto su deceso. Cuál es el estímulo para los hombres que dedican sus mejores afanes a la tarea de la cultura?

Reposen en paz los restos del dilecto amigo y haya la consolación de que sus admiradores, los apreciadores de su labor, lo han sentido profundamente, porque su desaparición representa una pérdida para nuestra patria.

RUSIA PREPARA PARA . . .

(VIENE de la Página UNO)

cultades, si tratara de apoderarse de los mismos y de transportarlos aún en condiciones de la mayor calma. Uno de los funcionarios más eminentes dijo que no había pruebas de que existiera escasez de cereales en Alemania, y que, además, el cereal de Ucrania se necesitaba para alimentar a otras zonas de Rusia, donde faltan víveres y que por ello Hitler sólo crearía profundas perturbaciones que segu-

"LA VOZ DEL ATLANTICO"

Semanario

Publicidad Panamericana S. A.

Editores

Apartados: Limón 230 — San José 1279

POR LA HIGIENE Y EL ORNATO DE CARTAGO

Aprovechando la gentil hospitalidad de este semanario nos permitimos dirigirnos a las autoridades correspondientes para llamarles la atención sobre algunas cosas que atañen al ornato e higiene de la ciudad de Cartago, y que a nosotros nos parecen muy fáciles de remediar: hay en Cartago sectores sumamente poblados que, por hallarse fuera del llamado perímetro de la ciudad, aunque en realidad están nada menos que a tres cuadras del Parque Central, no disfrutan del servicio de recolección de basuras, viéndose los vecinos en la necesidad de tirar las basuras en sus propios patios o en algún terreno desocupado, con el consiguiente perjuicio para todos. También existen calles y aceras completamente in-

transitables, sobre todo aceras, llenas de piedras y huecos que más parecen el cauce seco de un río que una acera de la segunda ciudad del país.

También hay aceras y patios con el monte crecido a más de media vara de alto. Estas aceras llenas de piedras o de monte no están en los caminos en las afueras de Cartago, sino en calles relativamente céntricas.

Ojalá los encargados de velar por la limpieza de la "noble y leal ciudad" intervengan a fin de que sea más extenso el servicio de recolección de basuras y la limpieza de aceras y patios, por lo que les quedaría agradecido un buen sector de la ciudadanía cartaginense.

PROTEGER A LA PRENSA LOCAL

Está probado que la prensa local juega un rol preponderante en el progreso de las localidades. Sin embargo, la gente no quiere entenderlo así y no presta el apoyo que se merece a la prensa de la zona.

Nosotros creemos que un periódico en una provincia debe ser sostenido por los vecinos como un paladín de sus preciados intereses ya que el periódico es alma mater e iniciador del progreso regional en todas sus manifestaciones. Todos los vecinos tendrían que ser suscriptores del periódico, y los comerciantes, no quedar uno solo sin otorgar un anuncio a la prensa local como un medio eficaz para su sostenimiento.

Si el periódico fuera así apoyado es seguro que mayores beneficios daría a la región donde actúa, pues tendría mayor campo de acción para realizarlos. Es menester, entonces que los vecinos ayuden al periódico de su provincia, que lo ayuden con su suscripción, los comerciantes con sus anuncios, ya que ellos comercian con la región y dentro de la zona deben hacer su propaganda. Esperamos que nuestro lector no ha de caer en el vacío y que muchos serán los que atiendan nuestro justo razonamiento.

Todo sea por el progreso de la zona atlántica que representamos.

LA VOZ DEL ATLANTICO.

ramente llevarían en Rusia a consta de 50 destructores, otros 100 submarinos y otros 500 buques menores. Esta información ha causado impresión en algunas esteriores impares, donde se afirma que la victoria fundamental de los nazis sería la batalla del Atlántico y que los buques de guerra soviéticos serían útiles, aun si se esperaran rápidamente en el Pacífico. Junto con la flota japonesa, como medio de disuadir a Estados Unidos de enviar la suya al Atlántico, o como corsarios contra la marina mercante británica.

EDGAR YOUNG

Comerciante
Establishido en la Provincia por más de 20 años
Vende al detal, Vinos y Licores extranjeros y del país.
ABARROTES en general
MISCELANEAS
Establishimiento esquina Norte del Mercado.

NOTAS EDITORIALES

UN MILLON DE COLONES

El Diputado señor doctor don Francisco Vargas, en su informe que dio al "Diario de Costa Rica" hace algunos días, al tratar sobre la carretera Panamericana, se refiere al millón de colones que el Poder Ejecutivo ha conseguido con la United C° para el resurgimiento de la provincia de Limón.

Deseo el estimable Dr. Vargas que esos dineros sean invertidos con el mayor provecho y que produzcan con el tiempo el mayor beneficio posible a la zona atlántica y al país en general.

Exactamente esos mismos propósitos y esos mismos deseos animan al Poder Ejecutivo y a quienes hemos estado batallando por el resurgimiento de esta zona.

Seguramente el señor Secretario de Hacienda, don Carlos Manuel Escalante presentará a la consideración del Congreso un proyecto armónico y completo q' abarque todos los aspectos para un resurgimiento estable. El señor Escalante, cuya capacidad lo acredita ampliamente en estos problemas, ha tomado con verdadero interés la resolución de nuestros problemas. Los estudios que se han llevado a cabo abarcan un radio mucho más amplio de lo que pueda pensar el Dr. Vargas. No solamente se han hecho consultas entre los distintos factores de la opinión, quienes por su experiencia y conocimientos del terreno pueden ser colaboradores eficaces, sino que se han aportado cuantos estudios han sido necesarios para una completa ilustración de todas las posibilidades que puedan determinar un triunfo.

Cuando esos proyectos sean presentados a la Cámara, tendrá el Dr. Vargas la oportunidad de ayudarnos. Como en la provincia del Guanacaste, de donde el Dr. Vargas es representante, aquí necesitamos la colaboración desinteresada y empeñosa de todos los señores diputados. Y necesitamos esa colaboración amplia, desinteresada y empeñosa, porque nuestra situación es en estos momentos mucho más crítica de lo que pudieramos expresar en estas líneas.

Nosotros esperamos que el Dr. Vargas nos ayude. Que toda su experiencia, toda su influencia y todos sus esfuerzos se cristalicen en ayuda a estudiar nuestros problemas y en apoyar la iniciativa del gobierno condensada en los proyectos que pronto han de presentarse al Congreso.

"MOKA"

CAFE ABSOLUTAMENTE PURO:
MANTEQUILLA Y QUESO.

de la más alta calidad:

FLORENTINO CASTRO & hijos

Teléfono 2314 — Apartado 714

San José

— LA FE —

No temas nunca, en los asos angustiosos, decir una palabra optimista. No receives que el destino te contraria: el destino jamás contradice a los hombres que esperan en él, y siempre cumple las promesas que en su nombre hacen los fuertes.

Tu buen deseo ayuda, por otra parte, a manifestarse a todas las bellas posibilidades de la existencia.

Las hadas propicias³ con los cofres invisibles llenos de mercedes, están siempre esperando la voz segura y tierna que las solicita en favor de una vida cara, de un ser querido y precioso.

Pero es indispensable que esa voz, al llamarlas, no tiemble desconfiada...

¿Cómo quieres que la buena fortuna se detenga a tu puerta si no crees en ella?

Tu fe le abre los caminos a su morada.

La duda es una maleza inextricable, por el cual no pueden pasar los genios del bien.

Coge tu hacha y corta energicamente las malezas: hablo del hacha de tu fe. Verás cuán espaciosa se vuelve la ruta, y cómo convida a recorrerla a todas las venturas.

Amado Nervo

Costa Rica Soda

WATER FACTORY

Fábrica de Hielo y
Refrescos

Limón

FLORIDA ICE AND

FARM CO

LA FLORIDA

Fábrica de Hielo

Venta de Leche y

Maderas

EL SOL BRILLA DE NUEVO

Por el Rt. Hon. O. Lyttleton

Hemos de tomar en cuenta, sus necesidades más urgentes, lo mismo que las nuestras, pero estamos decididos a orientar nuestro comercio, para que nos preste la mayor ayuda en nuestra lucha".

"Los innumerables amigos que Lord Willingdon tiene en todo el mundo, han de lamentar que sus viajes le hayan impuesto un esfuerzo demasiado grande y que este gran pro-cónsul, que siempre ha sido el prototipo de las buenas maneras, de la corrección, de la devoción al servicio de su país, con indomable valor en la persecución de sus objetivos y de la visión sabia y bondadosa, haya tenido que dejar que la misión complete su gira sin él".

"H hablado de ideales tales como las buenas maneras y la corrección en el trato; luchamos por esos ideales, pero hoy deseó hablar sobre otros — también luchamos por restablecer la prosperidad material del mundo. El Reino Unido es el comprador más importante de los productos de otras naciones, y nosotros sabemos que nuestros amigos del continente sudamericano no han de volver a gozar de prosperidad completa, mientras no nos sea posible reanudar nuestro comercio normal, sin las restricciones que nos imponen las necesidades de la guerra que sostenemos".

"En qué forma particular esas necesidades afectan nuestro comercio con ustedes? En el curso normal de nuestra vida, compramos a ustedes cantidades inmensas de mercaderías; seguimos comprando cantidades inmensas, pero ha habido un cambio en la forma de comprar. A fin de reunir la enorme y terrible cantidad de armamentos con la cual seguramente aplastaremos las fuerzas del mal, consiguiendo que florezcan de nuevo en el mundo las artes de la paz, tenemos que privarnos de muchas cosas que en la vida ordinaria nos parecen indispensables".

"Debemos racionar nuestras exportaciones, y debemos utilizarlas para obtener pago rápido en dinero sólido; en otras palabras, si lo que compramos a los países de Sud América no pone en sus bolsillos suficiente dinero para pagar las mercaderías y los servicios que nosotros queremos prestarles y que ellos quieran recibir, debemos racionar las exportaciones a esos países de manera a poder utilizarlas en otros. En todo esto, prometo que

SUS OJOS REQUIEREN Cuidado Diario



Limpiese los ojos diariamente. Bastan una o dos gotas de MURINE en cada ojo para limpiar las impurezas que se acumulan durante el día y aliviar las irritaciones. Siga el ejemplo de millones que usan esta fórmula, segura y confortante. Comience a usar MURINE hoy.

MURINE
PARA LOS OJOS

Llevaban a la horca a un hombre, y al pie del patíbulo, como era costumbre, dijo el pregonero que moría en el cadalso por haber casado tres veces; y uno que lo oía replicó:

— Ya lo merecía por la

LOS CENTIMOS DE HOY SERAN LOS COLONES DEL MAÑANA SI

usted sabe ahorrar

COMIENCE HOY: DEPOSITE SUS AHORROS EN EL

"BANCO DE COSTA RICA"

— SUCURSAL DE LIMÓN —

Realiza toda clase de operación BANCARIA

LA FORTUNA ES UN LARGO AHORRO

Sociales de Cartago

Cumpleaños

Celebró anteayer la grata fecha de su natalicio la señora doña Carmen Brenes Fumero de Salgado a quien nos es grato saludar.

De San José

Procedente de la capital estuvo en ésta el culto caballero don Antonio Wilis Q.

De Estados Unidos

Ha llegado a pasar sus vacaciones al lado de su familia el estimable joven don Ernesto Cásseres, que cursa sus estudios de agricultor en una universidad de los Estados Unidos. Lo saludamos.

Srta. Berta Gutiérrez

La distinguida y elegante damita Berta Gutiérrez Cooper se encuentra establecida de su pasada dolencia, de lo cual nos alegramos.

Cumpleaños

Celebra hoy la fecha de su natalicio la joven señorita Claudio López Barquero, aventajada estudiante del Colegio San Luis Gonzaga.

Nuestra enhorabuena.

JOSE ACHION Ng.

Comerciante Detallista

Licores, Abarrotes, Cristalería, Artículos de Ferretería y Eléctricos; todo se encuentra en este establecimiento

PRECIOS DE SITUACION

Restablecido

Se encuentra restablecido de la operación a que fué sometido en días pasados en el Hospital Max Peralta el caballero don Aniceto Esquivel Arguedas, quien en unión de su joven señora esposa doña Nubia González de Esquivel Arguedas, quien en unión una temporada en Orosi.

En San José

De paseo en la capital estuvo la gentil damita Roxa Leiva.

En San José

De paseo en la capital estuvo la bella joven dama doña María Cristina de Castro G.

De Panamá

Procedente de Panamá se encuentra de temporada entre nosotros la estimable profesora señora Rita Cown, a quien presentamos nuestro atento saludo.

SEMILA DE BRACATINGA

5 metros en dos años

para Sombra, Leña y para viento.

Almacén 'Tomás Fernández'

— SAN JOSE —



Srta. CECILIA ALBARRACIN

Bella rosa de los verdes jóvenes del mundo social cartaginés. de Panamá que forma parte, para mayor gracia y alegría de nuestra sociedad, del perfumado ramillete de damitas

jóvenes del mundo social cartaginés.
Para ella, que es linda y es gentil, tiene "La Voz del Atlántico" su galante homenaje de hoy.

Lo interesante y grato en las elecciones cívicas, es la evidencia indiscutible de que la democracia sea una hermosa realidad. La conciencia nacional asume al fin la responsabilidad que las instituciones le atribuyen. El ciudadano se ha dispuesto a gobernar, y con su voto gobierna. Este es el hecho grande y auspicioso; la conquista de su indole permanente; el progreso que con satisfacción y orgullo puede destacarse.

El país anota en su haber este hecho como beneficio trascendental y deplo la fallas que han quebrantado las normas limpias y dignificantes. El país, más que de los partidos y de los hombres, espera el bien de la práctica leal y correcta del sufragio y de la creciente cultura popular. La experiencia y la reflexión llevarán fatalmente al pueblo hacia sus grandes destinos. Un error, diez errores, pueden ser soportados y corregidos; lo esencial es que el electorado adquiera la clara noción de sus deberes para con la patria y que al votar se proponga servirla con rectitud. Cada acto comicial libre y genuino es una afirmación patriótica, una noble tentativa de superación, respetable aun en sus errores.

Las elecciones correctas demuestran la criminalidad de todo plan de violencia para provocar un cambio en la situación política. Las ideas, sean cuales fueren, tienen abierto el camino para conquistar la voluntad del electorado; el electorado con su voto expresa su decisión. Ninguna reforma, ningún partido pueden licitamente recurrir a la violencia para imponerse, cuando las leyes y las prácticas aseguran a los ciudadanos el derecho de intervenir eficazmente en el gobierno. Es beneficio de la libertad y de la legalidad quitarles toda apariencia de derecho a los bruscos redentores de toda índole. Cuando el pueblo se gobierna no tolera la fuerza como sustantiva de su razonamiento y de su voluntad.

Constancio C. Vigil

Sentenciando un juez a muerte a un salteador de caminos, vino en conocimiento, y por sus declaraciones, de que era su amigo y condiscípulo de colegio, y le preguntó:

—Qué se han hecho todos nuestros camaradas que eran tan buenos muchachos?

—Ah, señor! responde el ladrón: todos han muerto en la hora menos usted y yo.

Nos permitimos llamar su atención a la nota al dorso de su recibo que dice:

Este recibo debe pagarse en la oficina dentro de los primeros 10 días de cada mes

Le rogamos recordar esta cláusula y evitarnos la pena de tener que cortar su servicio.

We beg to call your attention to our remark at the back of receipt which reads:

This bill must be paid at our office before the 10th of the month.

Be so good as to comply with this request and do not oblige us to suspend our service, a step which we would much regret to take.

COMPAÑIA ELECTRICA DE LIMON

Restablecido

El joven don Rodrigo López Barquero se encuentra satisfecho de ser sometido en el Hospital Max Peralta el pital de San Juan de Dios. restablecido de la intervención quirúrgica a que hubo

de ser sometido en el Hospital Max Peralta el pital de San Juan de Dios. Lo saludamos.

LA LIGA DEPORTIVA LIMONENSE CONTINUA SU PROGRAMA DE JUEGOS

El Barcelona Sport Club sigue a la cabeza en el presente Campeonato cuya primera vuelta finalizó el domingo próximo pasado adjudicándose 6 puntos a su favor. La Segunda División también del Barcelona se mantiene en su primera línea por cuatro puntos contra tres de la Sociedad Gimnástica Limonense y Limón Jr.

Así nos informa el Secretario de esa entidad don Oscar Fernández B., quien a la vez nos entrega las listas de la segunda vuelta, que es la que sigue:

Primeras Divisiones:

15 Junio: México vs. Gimnástica.

22 Junio: Júpiter vs. Barcelona.

Junio 29: Barcelona Vs. Gimnástica.

6 Julio: Júpiter vs. México.

13 Julio: Júpiter vs. Gimnástica.

20 Julio: México vs. Barcelona.

27 Julio: Júpiter vs. Gimnástica.

4 Agosto: México vs. Júpiter.

Segundas Divisiones:

15 Junio: Gimnástica vs. Júpiter.

22 Junio: Gimnástica vs. Barcelona.

29 de Julio: Júpiter Vs. Limón.

6 Julio: Júpiter vs. Barcelona.

13 Julio: Limón vs. Gimnástica.

20 Julio: Limón vs. Barcelona.

27 Julio: Júpiter vs. Gimnástica.

4 Agosto: Barcelona vs. Júpiter.

HUMOR

El Rey de Polonia, Estanislao, acostumbraba adelantar un poco cada día la hora de su comida.

—Señor, le dijo su médico, si continuáis de este modo, acabaréis por comer la víspera.

—¿Cuáles son vuestros deudos preguntaba un papá suegro en ciernes a su futuro yerno. A lo que contestó el interpelado:

—Deudos, ninguno, señor; pero tengo muchas deudas.

**blanca y preciosa
queda la ropa, en
un momento, lavada con
Jabón AMERIKA
rendidor y espumoso**

AGUSTIN CASTRO & Cía.

SAN JOSE

THE THOUGHT FOR THE WEEK

Take Joy home and in thy heart give her a place. Cherish her and give her time to grow. Then will she often sing to thee, when thou art working in the furrows or weeding in the sacred hours of dawn. It is a cowly fashion to be glad. —Joy is the "Grace" we say to God.

THE MARKED SHORTAGE IN LOCAL FOOD SUPPLIES

Time was, and not so long ago, when the foodstuffs cultivated in this Zone were of much prominence in our city market, thereby enabling our citizenry to select their daily requirements from a large variety of fresh and healthy products. Today, we are, regrettably, confronted with quite a different picture — like the proverbial seven fat kine, the law of demand has, apparently so entirely outproportioned our supplies that there is a marked shortage with the resultant soar in prices to the great detriment of a large majority of our consumers.

The maxim that every worthy achievement is the result who ploughs the field and scatters his grain in Spring, living of joyous labour has ever been associated with the farmering to the full in the heat of Summer, then facing Autumn's shadows and fighting the blast of Winter, till he reaps a harvest from his toil. With us, however, the constant cry is of the destructive characteristics of wild animals and numerous insects. But cannot these disadvantages be overcome or, at least, so greatly minimized as to prevent supplies falling below our normal demands? What of our Agricultural technicians? Why not solicit their aid, their advices? These, we are canguine, will be gladly and generously given it is imperative that something be done to relieve the existing unsatisfactory and grave situation, not only from a dietary point of view but in the interests of our health.

LAST SATURDAY NIGHT'S STORM

Our Atlantic Zone was visited last Saturday night by a most furious and devastating rain storm which lasted the greater part of the night and caused a great deal of damage in this and other localities. So furious was the wind and violent the lightning flashes that every one was badly terrified.

The launch Espanola connected with the business of Messrs. Niehaus and Co., was completely wrecked in the harbour. The up-rooting of trees and the unroofing of buildings produced additional damage around the city.

Siquirres is said to have experienced the worst of the visitation. There, we are told, the wind developed the

velocity of a cyclone, seriously damaging many buildings and causing a fearful amount of destruction to banana plantations, particularly to those along the Indiana Branch Line.

The only life reported lost is that of an unfortunate child at "Fourth Cliff". She was instantly killed while asleep by a large tree falling on the house and smashing in the roof.

At the request of our zealous Governor, don Ricardo Alvarado, the various local authorities have been investigating the damages effected in the different districts and making suggestions as to how best the sufferers may be assisted.

UNITED FRUIT COMPANY

SERVICIO DE VAPORES

Salidas semanales de LIMON a NUEVA YORK los sábados a las 18 horas empezando con el día 21 de Junio con escala en PUERTO BARRIOS y LA HABANA.

ESTE ITINERARIO REGIRA HASTA NUEVO AVISO

Vapor

Salida

UN VAPOR Junio 28

Salidas quincenales de LIMON a NUEVA ORLEANS los viernes a las 17 horas con escalas en CRISTOBAL (o CORTES) y LA HABANA:

UN VAPOR Junio 21
UN VAPOR Junio 27

Para más informes dirigirse a la Agencia de Vapores en los bajos del Gran Hotel Costa Rica.

TELEFONO 3-1-5-6

THE ATLANTIC VOICE

VII YEAR — LIMON, COSTA RICA JUNE 21st, 1941

Nº 348

Devoted to the interest of the people of the Atlantic Zone

BERLIN AND MOSCOW AT BREAKING POINT

Opinion is greatly divided as to whether Stalin will fight or to jointly announce their affording Russia all the material and active assistance necessary to overcome the menace in order to stimulate Stalin's desire to save his country losing her status and freedom.

Hitler is supposed to have not less than two million men concentrated along the entire Russian frontier from the Baltic to the Black Sea, and to be hoping for the aid of Finland and Rumania whose fighting forces have been fully mobilized. The worst is momentarily expected.

Efforts are being made, it is alleged, to get England and

HOW LONDON REGARDS THE GERMAN-TURKISH PACT

While the accord of Friendship and Mutual Respect concluded a few days ago between Germany and Turkey has been the cause of much misgivings in different European centres, London's official commentators are reported as stating it in no way prejudices the war inter-

ests of England and is regarded as a diplomatic move on the part of the Nazi to isolate Russia and force the Moscow Dictator to accede to the demands of Hitler.

The British government is said to have been kept fully posted with respect to the negotiations, and is satisfied the pact specifically safeguards Turkey's earlier treaty obligations with Great Britain. It also, it is claimed, eliminates the possibility of German troops traversing Turkish territory for the invasion of Syria.

WIRELESS NEWS

NEW YORK.—French military planes are authentically reported to have transported forty tons of Belgian gold from the Bank of Argelia to Marseilles where it was delivered to the German Armistice Commission for removal to Berlin. The metal represents, it is alleged, a part of Belgium's national patrimony which was sent to France prior to the invasion of Belgium by the Nazis and lodged for safe-keeping in the vaults of the Bank of Argelia.

LONDON.—Experts declare that the "Radio-Localization" the government's latest war invention, will be able to indicate the presence of submerged submarines.

STOCKHOLM.—Advices arriving here confirm previous notices of the concentration of large numbers of German troops on the western frontier. This is regarded as a precautionary measure against British occupation should the expected outbreak with Russia materialize.

LONDON.—England has initiated a blockade of the Finnish port of Petsamo in the Arctic in view of the presence there of a large number of German troops.

WASHINGTON.—Extraordinary orders have been issued in connection with the war fleet. All reservists have been advised to be prepared for a call and an intense recruiting campaign has been initiated which is destined to obtain the enlistment of between 12,000 and 15,000 men each month. 264,798 officials and marines are at present in actual service.

INFANT FEEDING IS SAFER WITH THIS MILK



• There are two important reasons why many doctors prescribe Klim for infants.

First, it is fresh unadulterated milk that is always uniform . . . it keeps without refrigeration. Second, the powdering process automatically makes Klim more digestible . . . yet the nourishing food elements and natural milk flavour are retained.

Klim is easy to use . . . replacing the water restores the milk to its natural form. It is good for all the family. Buy a tin today.



KLIM
POWDERED
WHOLE
MILK

NAPOLEON AND HITLER

In his "Principles of War", Foch pointed out that from the close of the French Revolution the wars waged by whole nations have been largely economic in character. It follows, therefore, that they have had similar characteristics. Historians have pointed out that the Napoleonic wars strikingly resemble that in which Hitler is now engaged.

After the battle of Trafalgar Napoleon was without a fleet; Hitler has none now. Both therefore resorted to the harrying of British shipping. Napoleon with improvised cruisers and privateers, Hitler with submarines, airplanes and mines. Napoleon dominated most of Europe. Hitler has almost equalled him. Napoleon initiated the Continental

To Page

MORE DRASIC ACTIONS BY U. S. GOVT. AGAINST TOTALITARIANS

In addition to the concentration of the funds of Germany, Italy and the occupied countries, President Roosevelt has decreed the closing of all German Agencies, Consulates and other establishment whose activities are regarded as inimical to the well-being of the North American Republic.

The decree is stated to have also ordered the removal from the territory of the United States of all German citizens connected with the German Library of Information of New York the German Railroad and Tourist Agency and other activities affiliated with the Reich. All the parties affected by this most outstanding order must leave the United States prior to the 10th July prox.

Following on the above sensational decisions a Washington announcement stated that instructions have been given to the national police, an frontier

guards to prevent the departure from the country of any of the 330,000 German nationals domiciled there.

Both Germany and Italy have lodged strong protest against the actions of the Washington government and threaten retaliatory measures.

CARDUI

Cardui helps to relieve functional pains of menstruation; and, in cases of malnutrition, it aids in building up the whole system by helping women to get more energy from their food.

NATIONAL LUMBER YARD SMYTH & ARREA

The best assortment of first class lumber

Laurel and Cedar

Administrator in LIMON, Juan Abdellour
Saw Mill in Siquirres—We buy Logs.

A MYSTERIOUS CASE OF PERSECUTION

From the Republic's ancient Capital - Cartago - the City of Mists - comes a tale of mystery and happenings of the most peculiar character.

Antonio Badilla, a youth not yet twenty-one years of age and residing in a district a few miles to the west of the city, is reported to have been subjected to a series of bodily attacks from the hands of an invisible enemy during a period of four or more days. Wounds were declared to have been inflicted on his face, neck and other parts of his body,

from which the blood would flow at the time of attack, yet neither he nor those with him saw whence the blows came or how applied. He was admitted a patient in the local hospital where it was thought he would be safe from molestation, but not so, for in the presence of a number of persons, we are informed, he displayed much suffering as if being chocked and a wound then appeared on his throat from which much blood is said to have flowed.

The case has caused the greatest sensation throughout the locality.

PRUEBE SU SUERTE JUGANDO A LA
LOTERIA NACIONAL

Cada dos semanas tendrá usted nuevas oportunidades que podrán convertirse en realidades, si usted obtiene uno de los muchos premios que ofrece nuestro magnífico plan.

LA LOTERIA NACIONAL es la verdadera esperanza del pueblo.

DEVOTIONAL SESSION
HELD BY NEN'S ASSOCIA-
TION

Conforming with an earlier release, the men of the Methodist Association held their monthly devotional session on the night of Thursday the 12th instant. The subject discussed was "JONAH AND THE WHALE". The Leaders, Messrs. Jos. Thomas and W. Pearson ably presented their interpretations of the Bible teachings, whereafter several of the brethren offered comments.

The night of the 26th. of the current month is listed for the

LOCAL SHORT

The Panama Canal authorities have solicited the sending forward of more Costarican for work on the improvements being carried out on the great Waterway. The number of our nationals already there is said to be more than one thousand. In this connection, we beg to say the total from Limon is three hundred and eighty - not 280 as appears in our last issue.

literary meeting, and we understand a well known townsmen has been invited to deliver the principal address.

MR. H. NELSON LEAVES
FOR NATIVE LAND

When the S. S. "Toitoa" sailed from this port a week ago Mr. H. Nelson was numbered among her passengers. Our youthful citizen has resigned his position with the Vigilance Department of the Costa Rica Banana Company where, for under the immediate supervision of his father, Mr. J. E. Nelson, our highly regarded townsmen.

We understand Mr. Nelson has gone to Panama, the land of his birth, to further his studies along certain professional lines. Of an outstanding amiable character, he is widely and genuinely esteemed and takes the hearty good wishes of Limonites.

A BIRTHDAY
CELEBRATION

Master Jerome Earle Jr. completed the second anniversary of his birth on Friday, a week ago. He was feted robustly by the large number of "Tots" invited by his parents, Mr. and

Mrs. Jerome Earle, to share several real cheerful hours with him. It was indeed a pleasing spectacle to witness the merriment indulged in by the young "uns". The music for their pleasure, on the background of delicious refreshments, was furnished by a group of musicians.

The "Atlantic Voice" adds its share of congrats and good wishes to Master Jerome.

A TOKEN OF
APPRECIATION

Miss Cecilia Martin, stenographer in the office of the Superintendent of the Merchandise Department of the Costa Rica Banana Company relinquished her position, by way of resignation, on the 18th. of the present month.

It pleases us to learn that as a token of appreciation and the high esteem had for Miss Martin by the clerks, salesmen and other workers of colour associated with the department, they presented her with an ornamental souvenir on the eve of her departure for San Jose. The gift was accepted, we are told, with reciprocal appreciation.

TODAY'S INVESTMENT
FOR TOMORROW'S

Security...

**Life Insurance gives Mother
and Dad Peace -of- Mind**

San José — BANCO NACIONAL DE SEGUROS — Limón

DON ANICETO DELGADO DIES SUDDENLY

The very sudden passing, succumbed almost suddenly, into the Great Beyond of don Aniceto Delgado was recorded with much regret in this city during the night of Saturday the 14th instant.

In the enjoyment of apparent good health, Mr. Delgado attended it is said, the second show given in one of our theatres the same night, and had reached his apartments near the wharf a few moments prior to the rain storm which affected him so seriously as to produce a cardiac attack from which he survive him.

BUBBER CULTIVATIONS BEING ENLARGED

Anent previous releases regarding the decision of the Goodyear Rubber Plantations Corporation to extend their cultivations in this Zone as a consequence of the very satisfactory results obtained from the experimental plantings, we now learn that another extensive area has been acquired in the Old Line Dis-

DR. RUBEN UMAÑA GIVEN APPOINTMENT IN SAN JOSE

We learn with much pleasure that by reason of the vacancy created by the departure of Dr. Jose Amador Guevara, Chief of the United Sanitary Department of San Jose, for the United States of America, our former Marine and Public Health Office, Dr. Ruben Umaña, has been named his successor.

Dr. Amador Guevara leaves Costa Rica today for the purpose, we understand, of pursuing a year's research study with the Rockefeller Foundation in different parts of the North American Republic.

The "Atlantic Voice" wishes Dr. Umaña every success in his new field of labour.

MICKEY MOUSE "BASKETBALLERS GUESTS OF
PATHFINDER SPORT CLUB

The "Mickey Mouse" Basketball Team of San Ramon are due here this afternoon as the special guests of the Pathfinder Sport Club. The Party is reported to consist of twelve persons under the guidance of Mr. Walter Cambronero.

The visitors are listed to meet the Pathfinders in two

engagements—the first tonight and the other tomorrow evening on the home Court located on Third Avenue, near the Police Headquarters. The Court has been newly and adequately illuminated.

We extend a night hearty welcome to the visitors and wish them a most enjoyable time.

PRES. ROOSEVELT HALTS DISCRIMINATION IN
DEFENCE WORK

By means of a Washington report, we learn that on his becoming aware of the discriminating measures being enforced against the employment of Negroes in a number of industries connected with national defence activities, President Roosevelt sent a memorandum to the Director of Industrial Production for Defence which directed the taking of the necessary measures to facilitate the utilization of labour to its fullest scope.

The President stated he had received several complaints that workers of ability had been refused admission to production activities for the sole reason of "Race Religion or Origin" which should not be used for discriminating against the Negro or other small groups. His government, he declared cannot approve differentiation with North American citizens in production for Defence purposes. All industries should, Mr. Roosevelt maintained, initiate the open door policy for the employment of all qualified workers, regardless of Race, Origin, Religion or Colour, providing their nationality be guaranteed.



Special Training with a Personal Educational Service is offered to you by the International Correspondence Schools of Scranton, Pennsylvania, U. S. A.



Major Caleb V. Haynes presents a diploma to Sgt. John W. Francis at Langley Field. Sgt. Francis, graduate of the Aviation Engines course, is the first to benefit from courses of International Correspondence Schools offered by the U. S. Army Air Corps Institute.

TONS OF BOOKS FOR U. S. ARMY TRAINING INSTITUTE

Six metric tons of texts on aviation were included in the first shipment sent from the world's largest correspondence schools to the newly established United States Army Air Corps Institute, according to David J. Gray, President of the International Correspondence Schools of Latin America.

This is not the first co-operation between this unusual American school, now celebrating its fiftieth year of furnishing vocational training to individuals interested in advance training in some four hundred occupations, and the United States Government.

For many years the International Correspondence Schools have supplied the texts and supervised the instruction in Marine Corps Institute, a branch of the service well known throughout Pan America, and the Coast Guard

Institute, which plays such a vital part in the protection of shipping along the entire Atlantic seaboard from Maine to Texas.

Students of these courses are awarded a diploma signed by the Director of the government training institute and a Dean of the faculty of the International Correspondence Schools.

Many of the leading vocational courses have now been translated into Spanish, with illustrations which refer to parts of the machine and methods of operation clearly illustrated by lettered drawings. These illustrations are carefully prepared so as to be understood by anyone even if he has had no previous experience in reading blueprints.

Leading technical courses now available in Spanish include Diesel engines, electrical engineering, civil engineering, mechanical engineering, chemistry, radio, accounting and book-keeping and preparatory courses.

TECHNICAL COURSES, Include

Air Conditioning

Civil, Architectural and Structural Engineering.

Electrical Engineering

Mechanical Engineering

Chemistry

Internal Combustion Engines

Railroading

Steam Engineering

Textiles

BUSINESS and ACADEMIC COURSES

are also provided

If you can read and write and are willing to study,

WE CAN TEACH YOU!

Our aim is to explain everything so clearly that the subject is made easy to understand, easy to remember, and the principles are easy to apply.

Special service and attention are always given to the student who may need extra help in order to understand.

REASONABLE TERMS
MAY BE ARRANGED



The successful man DOES today what the failure INTENDS to do tomorrow. Mail this coupon NOW!

WARREN H. MORY
Superintendent.

International Correspondence Schools
San José, Costa Rica.

1891-1941

Please send complete information on following subject:

(Write above Technical, Business or General Educational Subject in which you are interested.)

Name Age

Address

Employed by

Present Position

BACKACHE GOES

when kidneys are active again!

If you suffer frequently from backache you can be fairly certain that Kidney Trouble is to blame. The kidneys are two of the hardest worked organs in your body. They act as the body's filters—preventing impurities and poisons from escaping into the blood. Weak and sluggish kidneys cannot do this important job properly. Not until those kidneys are active again can you be certain of getting relief from aches and pains.

That is why De Witt's Kidney and Bladder Pills are prepared especially to act directly on the kidneys. Quick relief from backache follows the first dose for that very reason. Within 24 hours of your first dose, De Witt's Pills get to the source of your trouble—the kidneys. You will have positive, visible proof of this direct action.

Once in the kidneys, the beneficial ingredients in De Witt's Pills set to work—soothing inflammation, healing and restoring. At the same time, a remarkable internal antiseptic clears the kidneys of all clogging impurities and poisonous matter. In a very few days your kidneys



are helped back to healthy activity again. Poisons and impurities are filtered out of the bloodstream. Your backache and joint pains quickly vanish.

If you suffer with backache—don't be content with half measures. Get at the real cause of the trouble with De Witt's Pills and enjoy quick relief from those weakening, nagging attacks.

DeWitt's Pills

Specially for Rheumatism, Lumbago, Sciatica, Joint Pains and Kidney Troubles Obtainable everywhere. Prices—3/- and 4/-. Start to get well TO-DAY

CHILDREN'S DAY SUCCESS- FULLY CELEBRATED

When consideration is given to the very unfavourable weather conditions it was extremely gratifying to have witnessed such a capacity filled church at the Children's Day Programme held by the Baptists on Sunday last. The celebration was a colossal success. The unexpectedly large number of adults in attendance seemed to have greatly stimulated the youngsters to obtain the success they did. The afternoon's entertainment was regarded by all as a brilliantly rendered programme. The Rev. W. Forde presided.

PICTURE TO AID BRITAIN'S 'SPIT-FIRE' FUND

We have the very pleasing information that several Britshers and Sympathisers are organizing a Picnic in aid of the "Spit-Fire" Fund of Great Britain. The affair is slated to take place at Estrada on the night of the 30th. instant. We further learn that the moving spirits in this very laudable effort are Messrs. E. Binns, J. Folkes, S. Dunn, F. Givans, J. Pierre and Mrs. S. Hall.

The "Atlantic Voice" hopes the venture will be an outstanding success.

COSTARRICAN WORKERS SEND GIFT TO PRES. ROOSEVELT

We have been afforded the very interesting information that a desk, made from twenty-seven different kinds of the best native material, has been sent by President Calderon Guardia to President Roosevelt as a special gift from the workers of the Pacific Railroad.

The prominent wood carvers have been so arranged as to form a beautiful terrace the upper panel representing the map of Costa Rica, with the name of the

country and that of President Roosevelt formed by pieces of the wood in multi-colours. The desk is said to be of surpassing beauty and a proof of the artistic ability of Costa Rica's cabinet-makers. The gift is timed to reach Washington prior to the 4th. of July—the North American Day of Independence.

COL. AND MRS. HODGSON TO VISIT LOCAL DIVISION SALVATION ARMY

We have been afforded the information that Colonel and Mrs. Herbert E. Hodgson, Territorial Commanders of the Salvation Army with headquarters at Kingston, Jamaica, will visit this division of their charge on or about the 5th. July prox.

Major Thomas Lynch, the Officer in command of the Limon Corps, has prepared the following programme in connection with the visit:

Saturday, Sunday—July 5th. and 6th.—Salvation and

On Our Water Front

The water-front here on Wednesday morning of the week in course presented a very important as well as a pictures scene, with the arrival of the United States Gun-boat "Erie".

Many of our citizens, unfamiliar with the firing of naval salutes, were greatly startled when the discharges of the cannon were effected. Shortly after the arrival of the ship, the Commander and other officers came ashore, and accompanied by our highly regarded American Vice Consul, Mr. J. Welsh, visited the Governor of the Province where they were joined by the Police Commander.

Several of the Erie's personnel took the regular passenger train for San Jose, while a "special" conveyed the dignitaries at a later hour the same day.

It is understood that the "Erie" has been assigned to patrol these waters in keeping with the continental defence programme.

Our harbour has also been graced with the presence of the very attractive yacht of the wealthy Mr. W. H. Vanderbilt, who also went on to the Capital.

Sidelights of Passing Events

One million of Britain's women-folk have volunteered their services for work in the plants producing war materials as well as in other industries connected with the prosecution of the war.

According to the agreement recently come to between England and the United States of America, for the training of Aviators, five hundred youths arrived in the States from Canada a fortnight or so ago. These students will spend ten weeks in civil aviation schools, ten weeks in the more advanced institutions, and a like period in the government's regular training divisions.

The work on the building to be used as a church by the Seventh Day Adventists at Matina is rapidly approaching completion. Arrangements are under way, it is said, for its dedication at an early date.

MENS JITTERBURG SUITINGS

.THE LATEST AMERICAN HITS

The Peoples House, Limón at Jack Orane Sues.

Holiness meetings. Monday evening—7th.—Special programme in Hall with Lecture by the Colonel. Tuesday—8th.—3 p.m., Young People's meeting. 7 p.m. Soldier's Meeting. Wednesday—9th.—Midday inspection. 7.15 p.m., Home League, Mrs. Hodgson. Thursday—10th.—Bananito, 4 p.m. to 9 p.m. then return to Limon. Friday 11th.—Inception and Business during forenoon hours. Colonel and Mrs. Hodgson to sail at 5 p.m.

THE FOOTBALL EXERCISES OF LAST SUNDAY

Second Divisions

5 goals to 1

Gimnastica trims Jupiter

From their display on the ground during the forenoon hour last Sunday, it was noted that the Jupiters were decidedly dull. The Gimnasticas were, on the other hand so effective in their attacks and counter-attacks it was no wonder they so severely trimmed their opponents by five goals to one.

First Divisions

Gimnastica and Mexico-Junior tied with one Goal each

The afternoon exercise which connected the first divisions of Gimnastica and Mexico-Junior was a much keener contest. A definite stand was taken by both teams after each had secured a single, but despite the

SALOMON CHIN

ESTRADA

LA IBERIA

ARTICULOS DEL PAIS

Precios ECONOMICOS

Abarrotes y Licores.

efforts of both to break the "tie", the match terminates with this equality record. Tomorrow's Engagements will be

The Second Divisions of Barcelona and Gimnastica in the morning and the upper players of the Barcelona and Jupiter Clubs in the afternoon.

JOE LOUIS THE VICTOR IN ONE MORE FIGHT

In the presence of an unusually large gathering in New York last Wednesday night Joe Louis successfully defended his Championship title by treating Billy Conn to a k.o. in the 13th. of their fifteen round bout. Conn is said to have displayed

ENGLAND'S NEW WAR INVENTION

London has officially advised the world of its latest invention known as "Radio-Localization", which will, it is claimed, produce a revolutionary effect on the present warfare. Its method of operation is being held in strict secrecy, but when placed

NAPOLEON AND...

From Page 5

Blockade to cut off British trade, Hitler has imitated him. The British retaliated with a much more effective blockade in 1806-1812, they are again doing so. Just as Napoleon coerced Sweden, Denmark, Portugal, Spain and Italy into a position favourable to him, so has Hitler forced much of Europe to bow to his will. Napoleon had his fifth columnists even as Hitler has his today. It was Napoleon who instituted the Blitzkrieg not Hitler, but both saw that rapid blows alone could quickly reduce one country after another.

According to the agreement recently come to between England and the United States of America, for the training of Aviators, five hundred youths arrived in the States from Canada a fortnight or so ago. These students will spend ten weeks in civil aviation schools, ten weeks in the more advanced institutions, and a like period in the government's regular training divisions.

The work on the building to be used as a church by the Seventh Day Adventists at Matina is rapidly approaching completion. Arrangements are under way, it is said, for its dedication at an early date.

The year 1811 was the blackest for Great Britain in the time of Napoleon, it was blacker than 1941 is likely to be. The British debt then rose to £ 700,000,000 fourteen times that of France. There was crushing taxation everywhere. Resources are, however, more important than money in times of war. Napoleon drained those of France and his conscript allies. Hitler is following his example. Britain has the resources of her Empire and the United States of America. Hitler must extract what he can from his conquered peoples. The present struggle therefore, reduces itself, as it did in 1806-1812, to Britain's ability to maintain her command of the sea.

An economically exhausted Europe was no match for the British Navy in the Napoleonic Days, it will be so today if bomber and submarine can be held in check.

BALLY OF FIVE PRINCIPAL FRATERNAL ORDERS

The news has been circulated that the Mount Purify Lodge of the British Order of Good Samaritans and Daughters of Samaria will stage a Rally of the five principal fraternal Orders in the Hall of the New Hope Lodge on the night of the 26th. instant. The various Lodges have been invited to send representatives who will expound the aims and objects of their respective organizations.

A very interesting programme is being arranged for the occasion.

WAKE UP YOUR LIVER BILE—

Without Calomel—And You'll Jump Out of Bed Full of Vim and Vigour.

Your liver should pour out two pints of liquid bile into your bowels daily. If this bile is not flowing freely, your food doesn't digest. It just decays in the bowels. Gas bloats up your stomach. You get constipated. Your whole system is poisoned and you feel sour, sick and the world looks pink.

A mere bowel movement doesn't get at the cause. It takes those famous Carter's Little Liver Pills to get these two pints of bile flowing freely and make you feel "up and up". Harmless, gentle, yet amazing in making bile flow freely. Look for the name Carter's Little Liver Pills on the red pack. Before anything else. Price 1/-.

BOOTH

THE PEOPLES BAKERY

BEST
BAKED
BRITISH
BREAD
BUNS
BISCUITS & CAKES.

P. O. Box 173 — Limón